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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 08/2012 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR D’11 DE JUNY DE 2012  
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  08/2012 
Sessió: ordinària 
Data: 11 de juny de 2012  
Horari: 11.30 a 14.20 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
 
Assistents 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel grup municipal Partit Popular de Manacor 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Riera Mascaró, Catalina 
3. Rufiandis Cabrer, Francisca 
4. Bover Sansó, Maria 
5. Sureda Fons, Antoni 
6. Sureda Rosselló, Sebastiana 
7. Sureda Fons, Maria Magdalena 
8. Flores Pineda, Roberto Arturo 
9. Matamalas Albertí, Cristina 
10. Servera Munar, Antonio 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Nadal Santandreu, Sebastià 
3. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EM 

1. Gaià Riera, Sebastià 
 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 

 
- Pel Grup Municipal ALM 

1. Mateu Capllonch, Francisco 
2. Ginard Puigserver, Joan 

 
- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
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1. Llodrà Gayà, Joan 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
Assisteix a la sessió l’interventor acctal, Sr. Sebastià Nadal Fons. 
 
Absències  
Miquel Oliver Gomila (PSM-IV-EM), excusa. 
 
Incidències 
El Sr. Gaià Riera s’incorpora durant el punt de precs i preguntes. 
L’interventor acctal., Sr. Nadal Fons, abandona la sessió abans del punt 5 de l’ordre del 
dia;  en aquest mateix punt, a petició de la batlia, s’incorporen els tècnics municipals 
Srs. Antoni Planas i Joan Pascual 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació acta sessió 07/2012. 
2. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de maig de 2012. 
3. Donant compte de l’aprovació del III Expedient d’incorporació de romanents exercici 
2012. 
4. Precs i preguntes 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa General 
5. Aprovació text consolidat de les Normes Subsidiàries de Manacor. 
6. Aprovació provisional del Pla Parcial del Polígon 6-22 de s’Estany den Mas. 
 
Mocions 
7. Del grup municipal PSM-IV-EM contra el tancament de l’Hospital Joan March i 
Hospital General. 
8. Del grup municipal PSM-IV-EM contra les retallades i la pèrdua de serveis de 
l’Hospital de Manacor. 
9. Del grup municipal Esquerra Republicana sobre mesures en matèria de finançament de 
l’Ajuntament. 
 
Mocions d’urgència  
Primera moció d’urgència que presenten tots els grups de la corporació municipal en 
contra de les retallades i de la pèrdua de serveis de l’Hospital de Manacor i de suport a 
la Plataforma Pro Hospital de Manacor 
Segona moció urgent: Proposta de la Junta Municipal de Districte de Porto Cristo de 
cessament de vocal en representació del grup municipal del Partit Popular a la Junta de 
Districte. 
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Tercera moció urgent: Moció del Grup Municipal del Partit Popular de nomenament de 
vocal en representació de l’esmentat grup municipal del Partit Popular a la Junta de 
Districte 
Quarta moció d’urgència: Felicitació al Sr. Rafel Nadal Parera 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Lectura i aprovació acta sessió 07/2012 
 
El Sr. Llodrà Gayà indica que en el punt núm. 3 de precs i preguntes la tercera pregunta 
s’ha de rectificar, ja que la va formular el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar l’acta de la sessió núm. 07/2012 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan el 
passat 14 de maig de 2012, amb la rectificació apuntada pel Sr. Llodrà Gayà. 
 
 
2. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de maig de 2012. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana aclariments sobre el decret 1919/2012 sobre l’extinció del 
contracte del Sr. Pedro Bergas Bassa. 
 
El Sr. Amer Artigues explica que el Sr. Bergas Bassa era un ADL de l’Ajuntament i que 
les seves retribucions estaven subvencionades en la major part per la comunitat 
autònoma de les Illes Balears, la qual ha retirat per enguany la seva aportació 
econòmica;  per aquest motiu, indica, que s’ha procedit a l’extinció del contracte per 
causes objectives. 
 
El Sr. Llodrà Gayà estima que la indemnització per l’acomiadament és considerable i 
s’hagués pogut aprofitar per contractar-lo un anys més.  
 
El Sr. Amer Artigues replica que la subvenció aportada era quasi el 80% del cost de 
l’ADL. 
 
El Sr. Mateu Capllonch considera que el decret de la Policia que limita la velocitat a 30 
km/hora al carrer Olesa, es podria fer extensiu a la resta del casc urbà. 
 
El batle respon que el decret de limitació de la velocitat és a proposta de la Policia 
Local, perquè cal tenir en compte que hi ha una sortida d’una escola, però que, no 
obstant, està disposat a estudiar la proposta del Sr. Mateu Capllonch. 
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El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència en el mes de maig de 2012, inscrites amb els números 1566/2012 al 
1951/2012, ambdós inclosos. 
 
 
3. Donant compte de l’aprovació del III Expedient d’incorporació de romanent 
exercici 2012. 
 
La Sra. Sureda Rosselló dona compte de l’acord de la Junta de Govern Local. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’acord de la Junta de Govern Local de 18 de 
maig de 2012 d’aprovació del III Expedient d’incorporació de romanent de l’exercici 
2012, que afecta a les següents partides: 
 
Pressupost de despeses  
Partida Descripció Import 
10.920.2240000 Admo. general – assegurances  1.560,80€ 
30.2330.2270600 Centre de dia – estudis i treb. tècnics 3.600,83€ 
60.151.60907 Demolició pont riuet de Porto Cristo R.10 4.916,36€ 
 
Pressupost d’ingressos  
870.00 Romanent de tresoreria per despeses generals 5.161,63€ 
870.01 Romanent de tresoreria finançament afectat 4.916,36€ 
 
 
4. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Presentades pel grup municipal Esquerra Republicana el 7 de juny de 2012, amb el núm. 
7548 del RGE: 

“1. Quin criteri segueix l’equip de govern a l’hora de confeccionar les comitives 
presidencials d’actes de l‘Ajuntament com per exemple els de Fires i Festes? 
2. Farà efectiu el batle algun dia, tall com va anunciar el mes passat, el cessament 
del regidor Antoni Servera com a membre de la Junta de Districte de Porto Cristo? 
3. El passat 29 de maig el ministre espanyol d’Afers Exteriors, José Manuel 
García-Margallo, va vincular la pujada de la prima de risc amb la xiulada a la Casa 
Reial produïda pocs dies abans a la final de Copa. Opina de la mateixa manera el 
regidor de Sanitat o més bé ho vincularia amb el desprestigi internacional 
d’Espanya arran de la vergonya de Bankia o l’engany d’Esperança Aguirre amb les 
xifres del dèficit? 
4. Pot assegurar l’equip de govern que els tretze policies turístics contractats a 
principi de temporada podran fer feina i cobrar els nous mesos prevists? 
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Joan Llodrà Gayà. Grup Municipal d’Esquerra Republicana. Manacor, 7 de juny de 
2012”. 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El batle respon que segueix el protocol que ens indica la Sra. Magdalena Perelló. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana si havia algun motiu especial per convidar a un conegut 
advocat de Palma i a un restaurador. 
 
El batle replica que el senyor a que es refereix el Sr. Llodrà Gayà, són Sr. Josep Melià i 
el Sr. Jaume Font, ex diputats del Parlament, i que és normal que, a part dels 
representants de les institucions del Govern, de la Comunitat Autònoma, de l’Estat i del 
Consell de Mallorca, es convidi a altres persones. 
 
2a Pregunta: El Sr. Llodrà Gayà la retira si l’assumpte va com a punt d’urgència. 
 
El batle respon que proposarà un punt d’urgència al respecte. 
 
3a Pregunta: L’exposa el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Bosch Lliteras mostra el seu agraïment al Sr. Llodrà Gayà per demanar conèixer 
la seva opinió, però l’indica que la pregunta que formula no té res a veure amb la 
delegació de Sanitat i l’hauria de presentar a la Càmara corresponent. 
 
4a Pregunta: La realitza el Sr. Llodrà Gayà. 
 
La Sra. Rufiandis Cabrer explica que els policies turístics tenen garantit els nou mesos 
de feina, ja que hi ha suficient dotació econòmica als pressupostos. 
 
 
* Presentades pel Grup Municipal Socialista el 8 de juny de 2012, amb el núm. 7618 del 
RGE: 

“1. Què ha passat enguany amb els morers de l’avinguda de Baix des Cos en 
referència a les molèsties que ocasionen als veïns, comerços i ciutadans en general, 
quines mesures s’han pres per solventar el problema i quines es prendran per 
evitar-ho l’any que ve? 
2. Quines accions ha dut a terme el delegat de Turisme al nucli de Cales de 
Mallorca, ara que ja ha començat la temporada turística i quines durà a terme per 
revitalitzar aquella zona? 
3. Quin és el cost total aproximat que ha tengut la confecció i redacció del projecte 
del PGOU des de que el Sr. Pastor és batle? 
Amanda Fernández Rubí. Portaveu del Grup Municipal Socialista. Manacor, 6 de 
juny de 2012”. 
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1a Pregunta: L’efectua el Sr. Nadal Santandreu. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que enguany no es va posar la il·luminació de Nadal, per 
la qual cosa no es varen podar els arbres, i això ha provocat que, després de molts 
d’anys de podes intenses,  les moreres hagin produït un abundós fruït.  Destaca que 
s’han donat ordres d’una neteja més intensa de les voravies afectades per la brutícia de 
les moreres i que s’està estudiant, per evitar el proper any, la producció de mores dels 
arbres ja sigui empeltar-los amb peu bord o podar-los més intensament.   Aprofita 
l’ocasió per demanar disculpes als veïnats. 
 
El Sr. Nadal Santandreu apunta que també els comerciants s’han queixat que, quan es 
neteja la voravia amb aigua a pressió, embruta els vidres dels mostradors. 
 
El Sr. Amer Artigues indica que té en compte la preocupació del Sr. Nadal Santandreu. 
 
2a Pregunta: La formula la Sra. Fernández Rubí. 
 
El Sr. Servera Munar detalla les actuacions realitzades, entre les quals es poden destacar 
les següents:  l’ampliació de les parades del mini tren turístic a la zona de Cala 
Domingos i l’Hospitalet, la millora de l’accés a Cala Domingos, la millora dels serveis 
d’informació turística, etc. 
 
La Sra. Fernández Rubí recorda el mal estat que es troba el passeig Marítim amb les 
baranes rompudes. 
 
El Sr. Servera Munar replica que el manteniment del passeig correspon a la Demarcació 
de Costes. 
 
3a Pregunta: La realitza la Sra. Hinojosa Abenza. 
 
El batle respon que el cost de la confecció i redacció del projecte del PGOU ha estat de 
200.000 euros. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza demana si s’inclouen també la contractació de personal. 
 
El batle enumera el desglossament del seu cost:  cost de redacció de documentació: 
29.000 euros;  assistència tècnica: 9.500 euros;  contracte d’assessorament amb el Sr. 
Bonilla: 30.000 euros;  assistència tècnica Sr. Antoni Planas: 12.000 euros, etc..   Per 
altra banda, recorda que l’anterior equip de govern, només en la contractació de 
l’assistència del Sr. Martínez, gastà 20 milions de pessetes, i, a més la feina no ha servit 
per quasi res. 
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* Presentades el 8 de juny de 2012, amb el núm. 7642 de RGE, pel grup municipal ALM. 
“1. Com estan els tràmits urbanístics del polígon agroalimentari de Manacor? 
2. Quan pensa l’Ajuntament de Manacor activar la partida de 50.000 euros per 
adoquinar la segona fase del cementeri municipal? 
3. Pensa l’Ajuntament demanar a la Conselleria de Medi Ambient del Govern que 
faci nete la part descoberta del torrent, en el seu pas pel casc urbà de Manacor? 
Manacor, 8 de juny de 2012. Francesc Mateu Capllonch”. 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Mateu Capllonch. 
 
La Sra. Riera Mascaró fa esment que el Pla Parcial del Polígon agroalimentari està 
aprovat definitivament i constituïda la Junta de Compensació, però que, no obstant això, 
encara no s’han adherit la totalitat dels propietaris de la Junta de Compensació i s’està 
pendent de l’expropiació d’aquest terrenys a favor de la Junta de Compensació. 
 
El Sr. Mateu Capllonch creu que és suficient que la Junta de Compensació representi el 
60% de la propietat dels terrenys i recorda que l’Ajuntament, amb motiu de la creació 
del punt verd, es comprometé a millorar el seu accés. 
 
La Sra. Riera Mascaró replica que, per aprovar-se el projecte de compensació, requereix 
que la Junta de Compensació disposi de la totalitat dels terrenys. 
 
El Sr. Amer Artigues estima que és necessària la millora d’accés al punt verd, però 
coincideix amb la Sra. Riera Mascaró en la necessitat que la Junta de Compensació 
tengui la disponibilitat de la totalitat dels terrenys de l’àmbit d’actuació. 
 
2a Pregunta: L’exposa el Sr. Mateu Capllonch. 
 
La Sra. Bover Sansó contesta que en aquests moments s’està redactant el projecte 
d’adoquinar la segona fase del Cementeri i probablement en el mes de setembre es 
traurà a licitació. 
 
El Sr. Mateu Capllonch demana que s’executi el més prest possible i que estaria bé que 
les obres haguessin finalitzat el dia de Tots Sants. 
 
3a Pregunta: L’efectua el Sr. Mateu Capllonch. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que en setembre de l’any passat ja va demanar a la 
Conselleria de Medi Ambient la neteja d’una sèrie de torrents;  que en novembre, arran 
de la visita del conseller, també se li va posar de manifest aquest problema; i que, 
posteriorment, s’ha reiterat la petició a ABAQUA.  Assenyala que la Conselleria ha 
posat de manifest la manca de doblers per executar la neteja i que l’Ajuntament ha posat 
a la seva disposició la brigada d’obres.   
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El Sr. Mateu Capllonch manifesta que la seva preocupació especial és la manca de 
neteja del torrent en el tram que transcorr pel nucli urbà, especialment pels problemes 
de mosquits i la mala imatge que dona. 
 
El Sr. Amer Artigues reitera que l’Ajuntament ha sol·licitat a la Conselleria de Medi 
Ambient que netegi els torrents. 
 
 
*  Presentades pel grup municipal PSM-IV-EM el 8 de juny de 2012, amb el núm. 7603 del 
RGE: 

“1. Quin és el cost que du acumulat l’edifici de can Bauzà des de la seva 
adquisició, projectes i reformes que s’hi han dut a terme? 
2. Quines són les tasques que desenvolupa el regidor de l’equip de govern, el Sr. 
Lorenzo Bosch, a l’Ajuntament de Manacor? 
3. Està d’acord l’equip de govern d’aquest Ajuntament en que segons la llei que 
permetrà du a terme el centre de tecnificació de tennis, tampoc no s’hagi de pagar 
taxa per l’execució de les obres a realitzar? 
4. Que va costar a l’Ajuntament en servei de policia la visita del President Bauzà a 
la seu del PP a Manacor? 
Sebastià Gaià. Portaveu del grup municipal PSM-IV-EM” 

 
1a Pregunta: La realitza el Sr. Gaià Riera. 
 
El batle contesta que el cost d’adquisició de l’edifici va ser de 900.000 euros; la millora 
de la façana 84.000 euros;  el projecte d’activitats 11.000 euros;  i les obres de 
condicionament que s’estan executant 450.000 euros. 
 
El Sr. Gaià Riera apunta que el batle s’està oblidant les despeses per interessos per a 
l’adquisició de l‘immoble. 
 
El batle insisteix que l’adquisició de Can Bauzà va ser bona per a l’Ajuntament, malgrat 
que el valor del mercat immobiliari ha canviat substancialment.  Recorda que 
l’adquisició es realitzà mitjançant concurs públic i amb els informes favorables de 
l’arquitecte municipal, a diferència de l’adquisició de Can Socorrat que es realitzà sense 
concurs públic i sense informes.  Manifesta que el cost d’adquisició més les reformes de 
Can Socorrat han estat probablement superiors al de l’edifici de Can Bauzà. 
 
2a Pregunta: La formula el Sr. Gaià Riera. 
 
El Sr. Bosch Lliteras respon que en aquests moments desenvolupa la delegació de 
Sanitat i de Serveis Jurídics. 
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El Sr. Gaià Riera considera que les tasques de senador i la delegació del Sr. Bosch 
Lliteras són incompatibles des del punt de vista ètic, i l’acusa de fer poca feina, 
convidant-lo a dimitir. 
 
El Sr. Bosch Lliteras mostra la seva disconformitat amb les recriminacions, i li recorda 
que el batle va fer una reestructuració de l’equip de govern i ja no forma part ni de la 
Junta de Govern Local ni de la Comissió Informativa General. 
 
3a Pregunta: L’efectua el Sr. Gaià Riera. 
 
El batle destaca que la norma que permetrà la construcció d’un centre de tecnificació ha 
estat elaborada pel Parlament amb un ampli consens i fruït d’una negociació amb les 
parts implicades.  Recalca que la construcció del centre de tecnificació Rafel Nadal 
tindrà repercussions molt favorables, tant mediàtiques com econòmiques, per a 
Manacor.  Valora positivament la llei.   
 
El Sr. Gaià Riera estima que el batle no defensa l’Ajuntament, sinó el promotor, la qual 
cosa suposarà una pèrdua per a l’Ajuntament de 700.000 euros en concepte de llicència.  
Considera que el Sr. Nadal és una marca, però que és cara, i, per tant, les obres haurien 
d’haver tributat com qualsevol altre promotor. 
 
El batle insisteix que la llei aprovada pel Parlament és bona per a Manacor, i que suposa 
un privilegi i un benefici indubtable per a Manacor la construcció del centre de 
tecnificació que permet l’esmentada llei.   Insisteix que la norma legal neix d’un 
consens i d’una negociació, la qual cosa implica necessàriament la renúncia d’alguns 
aspectes per a totes les parts per arribar a bon port. 
 
 
PRECS I PREGUNTES ORALS 
 
El Sr. Llodrà Gayà formula els precs següents: 

1r. Que l’Ajuntament publiqui un llibre que reculli el pregó de festes d’Antoni 
Gomila i la intervenció del grup Antònia Font. 
2n. Que la via de circumval·lació de Porto Cristo es senyalitzi indicant Porto 
Cristo Sud i Coves del Drach. 

 
El batle, respecte al primer prec, contesta que el pregó d’Antoni Gomila està penjat a la 
web municipal i que, de totes maneres, estudiarà el prec.  I, quan al segon prec, 
assenyala que el Director General de Carreteres està a disposició de l’Ajuntament als 
efectes de la correcta senyalització. 
 
La Sra. Fernández Rubí prega que els esborranys de les actes de Ple es donin compte a 
la Comissió Informativa General abans de la seva remissió per a la seva aprovació. 
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El batle requereix al secretari que faci arribar els esborranys d’acta a la Comissió 
Informativa General. 
 
El Sr. Gaià Riera pregunta que va costar a l’Ajuntament en servei de policia la visita del 
President Bauzà a la seu del PP de Manacor. 
 
El batle contesta que no va tenir cap cost addicional. 
 
El Sr. Gaià Riera prega que es netegi la parcel·la que hi ha entre el Parc municipal de 
Manacor i el Centre de Tennis Manacor, ja que es troba molt brut.  També prega que es 
netegi la zona pública de s’Hort den Roig i es reparin els jocs infantils.  
 
El batle recull el prec. 
 
 
5. Dictàmens de la Comissió Informativa General: aprovació text consolidat de les 
Normes Subsidiàries de Manacor 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 4 de juny de 2012 d’aprovació del text 
consolidat de les Normes Subsidiàries de Manacor. 
 
La Sra. Riera Mascaró explica que el text consolidat recull tota la normativa urbanística 
municipal en un sol document. 
 
El batle requereix la presència dels Srs. Antoni Planas i Joan Pascual. 
 
El Sr. Llodrà Gayà dona el seu suport perquè donarà més transparència a la normativa 
urbanística, però recalca que això no significa que estigui d’acord amb el seu fons.  
Demana que es retiri la documentació d’exposició pública del Pla General d’Ordenació 
Urbana que consta a les dependències d’Urbanisme. 
 
El Sr. Mateu Capllonch reconeix que s’ha fet una bona feina al recopilar en un sol text 
tota la normativa, la qual cosa donarà seguretat jurídica a la ciutadania. 
 
El Sr. Gaià Riera recrimina el poc interès que té l’equip de govern en aprovar el Pla 
General d’Ordenació Urbana, i que això implicarà indemnitzar en més de tres milions 
d’euros pels convenis urbanístics de s’Hort d’en Roig.   Destaca que l’any 2007 
s’aprovà inicialment el PGOU i es troba aturat des d’aleshores. 
 
La Sra. Fernández Rubí està d’acord amb el dictamen i a favor del text consolidat de la 
normativa, la qual cosa millorarà la transparència en matèria d’urbanisme, i demana que 
es pengi en la web municipal i que es faci un altre refós de la normativa de la 
urbanització de Cales de Mallorca. 
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El Sr. Amer Artigues fa esment que l’any 2007 es va aprovar inicialment el Pla General 
d’Ordenació Urbana, però que els informes dels organismes supramunicipals es varen 
comunicar a l’Ajuntament a finals del 2009, i que el departament d’Urbanisme no s’ha 
aturat de fer feina en la redacció del Pla General.  Està totalment d’acord amb la 
recopilació de normes realitzada pels Serveis d’Urbanisme i que facilitarà la nova 
tramitació del Pla General. 
 
El batle tilda les afirmacions del Sr. Gaià Riera de poc rigoroses i d’intentar confondre a 
la gent, recordant-li que l’aprovació del Pla General no té res a veure amb el 
compliment dels convenis urbanístics. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta a la Sra. Fernández Rubí que aquest text consolidat de 
les normes urbanístiques es penjarà a la pàgina web i permetrà que les consultes es facin 
“on line”.  Per altra banda, diu que aquesta aprovació no significa que no es faci el Pla 
General d’Ordenació Urbana, perquè, a més de clarificar la normativa, s’ha realitzat una 
tasca important en l’actualització de la cartografia del planejament. 
 
El Sr. Llodrà Gayà insisteix que s’hauria de retirar de l’exposició pública la 
documentació del Pla General d’Ordenació Urbana.  
 
La Sra. Riera Mascaró respon que retirarà aquesta documentació en el moment que 
s’exposi aquesta nova documentació aprovada pel Ple de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Gaià Riera mostra la seva disconformitat amb les acusacions del batle i afirma 
que el conveni de s’Hort d’en Roig està vinculat al Pla General d’Ordenació Urbana, i 
pregunta per què, si era tant primordial el text consolidat, no es va fer l’any 2007. 
 
El batle reitera que el Sr. Gaià Riera és poc serio i rigorós en les seves intervencions i 
que el conveni de s’Hort d’en Roig no te res a veure amb l’aprovació del Pla General, ja 
que es pot solucionar per la via de una modificació puntual de les Normes Subsidiàries.  
Demana al Sr. Gaià Riera que no desinformi a la gent. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r) Aprovar el text consolidat de les NNSS de Manacor, amb incorporació de les 
prescripcions establertes en l’acord de la seva aprovació definitiva, adoptat per la 
Comissió Provincial d’Urbanisme de 14 de maig de 1980, així com  la incorporació de 
les alteracions introduïdes en el text inicial , de conformitat amb els acords d’aprovació 
definitiva de les modificacions puntuals produïdes des d’aquella data fins a l’actualitat, 
així  com les derivades de disposicions legislatives reglamentàries o actes de 
l’Administració  Autonòmica, Insular i Estatal, de directa aplicació, i que es troben 
relacionats a la memòria del text consolidat que figura com Annex al present Acord 
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2n) Remetre la documentació relacionada a l’apartat anterior al Departament 
d’Urbanisme i Territori del Consell de Mallorca, per tal que a través de la Comissió 
Insular d’Ordenació del Territori i Urbanisme, òrgan competent per a l’aprovació 
definitiva dels instruments de planejament urbanístic general, doni la seva conformitat 
al contingut dispositiu del text consolidat esmentat en l’apartat precedent, i que 
procedeixi a la seva publicació en el Butlletí Oficial de la Comunitat Autònoma.   
 
ANNEX  : RELACIÓ DE MODIFICACIONS APROVADES 
 
1- APROVACIÓ DEFINITIVA I MODIFICACIONS DE LES NORMES 
SUBSIDIÀRIES 
 
0. En l'acord d'aprovació definitiva de les normes es varen incloure una llarga sèrie de 
prescripcions que s'havien d'introduir en les normes. Aquestes modificacions del text 
original no es varen transcriure en tots els documents normatius, i en alguns documents 
es varen anotar a mà. Encara que no sigui una modificació, sí que modifica la redacció 
original dels documents. 
 
1. Modificació relativa a la implantació del polígon industrial, aprovada definitivament 
en data 09/07/1982, el seu objectiu va ser la classificació com a sòl urbanitzable dels 
terrenys destinats al Polígon Industrial. 
 
2. Modificació de reclassificació zona Torre dels Enagistes i requalificació del polígon 
1-29, aprovada definitivament per silenci administratiu en data 29/07/1983. Va tenir 
com a objectiu la reclassificació, com a sòl urbanitzable per a ús esportiu dels terrenys 
on s’ubiquen les instal·lacions de la Torre dels Enagistes, amb 71.400 m² de superfície i 
la requalificació com a zona residencial extensiva baixa del polígon 1-29, fins aleshores 
ús esportiu. 
 
3. Modificació relativa a la reducció de la parcel·la mínima en el polígon 1-29, aprovada 
definitivament en data 29/01/1988. Va tenir per objectiu la reducció a 400 m² de la 
parcel·la mínima dins l’esmentat polígon. 

4. Modificació relativa a la zona d’equipaments plaça Madrid, aprovada definitivament 
en data 13/06/1989. Va tenir per objectiu la supressió d’una illeta de 3.500 m² destinada 
a equipaments, convertint-la en superfície vial per a millorar la connexió del passeig del 
Tren amb la ctra. de Porto Cristo. 

5. Modificació relativa la les condicions volumètriques del polígon industrial , aprovada 
definitivament en data 13/06/1989. Va tenir com a objectiu l’augment de les 
edificabilitats netes assignades a les parcel·les del polígon. 
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6. Modificació relativa a les normes particulars del polígon 4-5 de Porto Cristo, 
aprovada definitivament en dat 29/01/1990. Es va realitzar per admetre l’ús restringit 
dels serveis de tallers i estacions de servei dins l’esmentat polígon.  

7. Delimitació dels polígons 10-3-1 i 10-3-2 per subdivisió del polígon 10-3 de Cala 
Murada,  aprovada definitivament en data 08/05/1990. 

8. Modificació relativa als polígons 4-14 i 4-16 de Porto Cristo, aprovada 
definitivament en data 19/06/1990. Va tenir com a objectiu la seva reclassificació com a 
Sòl Urbà des de la seva inicial classificació com a Sòl Urbanitzable per trobar-se 
consolidats per l’edificació de 2/3 parts i comptar amb els serveis urbans.  

9. Modificació relativa a les alineacions del carrer Navegants de Porto Cristo, aprovada 
definitivament en data 23/11/1990 va tenir com a objectiu l’alteració de les alineacions 
del Carrer Navegants i es va requalificar part del vial com a zona edificable i part com a 
zona verda pública. 

10. Modificació relativa als edificis i instal·lacions fora d’ordenació, aprovada 
definitivament en data 10/12/1990. Constitueix l’adaptació de les NNSS a la Llei 8/88 
sobre edificis i instal·lacions fora d’ordenació. 

11. Modificació relativa a la regulació dels usos funeraris, aprovada definitivament en 
data 19/07/1991, va tenir com a objectiu la creació d’una zona destinada a tanatori dins 
la zona on actualment hi ha el Cementiri Municipal.  

12. Modificació relativa a la reordenació de la illeta del carrer Fàbrica, aprovada 
definitivament en data 19/12/1991. Va tenir com a objectiu reordenar la illeta compresa 
entre el passeig de la Rambla Rei En Jaume, carrer Fàbrica i la plaça Ramon Llull. 

13. Modificació relativa al polígons 1-26 i 1-17 de Manacor, aprovada definitivament en 
data 10/04/1992. Va tenir com a objectiu l’ampliació del sòl urbà en uns terrenys del 
marge dret de la ctra. Palma - Artà continus al Polígon 1-17 i la requalificació com a 
zona de serveis del polígon 1-26 qualificat fins aleshores com Extensiva Baixa. 

14. Modificació relativa a la supressió dels sistema general viari no executat en el 
polígon 34 del cadastre de rústica, aprovada definitivament en data 24/09/1992. Va tenir 
com a objectiu l’eliminació de la zona de reserva viària. 

15. Modificació relativa als accessos a l’hospital comarcal, aprovada definitivament en 
data 04 i 11/10/1996. Va tenir per objectiu la definició d’un nou traçat per al camí de 
Conies en el seu enllaçament amb la ctra. Palma - Artà; la subdivisió del sector 
urbanitzable del polígon 1-15; la modificació de l’amplada de la ctra. Palma- Artà; les 
modificacions dels accessos a la parcel·la hospitalària i la incorporació al planejament 
de l’esmentada parcel·la. 
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16. Modificació de les ordenances i l’aprovació del Catàleg del patrimoni històric- 
artístic, aprovada definitivament en data 22/05/1998. Va tenir com a objectiu la 
introducció d’una sèrie d’ordenances relatives a la conservació de la naturalesa i la 
defensa del paisatge, elements naturals i conjunts urbans i històrics, així com la 
incorporació del Catàleg. 

17. Modificació relativa al pont elevat del Riuet de Porto Cristo, aprovada 
definitivament en data 26/02/1999. Va tenir per objectiu la modificació del traçat viari, 
la creació d’una rodona en la seva confluència amb la carretera a les coves per millorar 
així la circulació dels vehicles de transport turístic, l’alteració de la rasant que va passar 
de 5,60 a 7,50 a la fi de deixar una llum lliure de 6 metres per al pas d’embarcacions i 
l’increment de la seva secció fins als 11 metres. 

18. Modificació a la zona de l’Estació del Tren per incorporar zona verda, manteniment 
del sistema viari i qualificació de zona de serveis ferroviaris, aprovada definitivament 
en data 12/11/1999. Va tenir com a objectiu definir una primera reordenació per a la 
zona de l’Estació del Tren. 

19. Modificació de les ordenances de les zones protegides, aprovada definitivament en 
data 12/11/1999. Va tenir per objectiu la introducció de noves normes de protecció per 
al sòl rústic protegit. 

20. Delimitació de tres unitats d’actuació en el polígon 1-15-b del nucli urbà de 
Manacor,  aprovada definitivament en data 14/05/2001. 

21. Modificació relativa a la reordenació viària i de determinats sectors de serveis a la fi 
de permetre un polígon agroalimentari, aprovada definitivament en data 26/07/2001. Va 
tenir per objectiu la reordenació de la xarxa viària a la zona de la ctra. de Felanitx i la 
reordenació dels sectors 1-26 i 1-28, classificant part d’aquest com a sòl urbà. 

22. Modificació relativa a la reordenació d’accessos al nucli de Manacor, i 
reclassificació com a sòl urbà de determinats terrenys, aprovada definitivament en data 
22/02/2002. Va tenir com a objectiu eliminar el vial d’accés a l’escorxador, reordenació 
del accessos a Manacor, delimitació de la U.A. 1-17-2, reclassificació com a sòl urbà 
dels terrenys contemplats en el conveni urbanístic relatiu a l’Hiper. 

23. Delimitació de la unitat d’actuació 1-7a aprovada definitivament en data 14/08/2002 

24. Modificació relativa a la classificació de sòl urbanitzable destinats a l’ús escolar – 
esportiu, polígon B, de Porto Cristo (ctra. de Son Carrió), aprovada definitivament en 
data 28/07/2003. Va tenir com a objectiu la reclassificació com a sòl urbanitzable de 
terrenys destinats a ús d’equipament escolar i esportiu. 
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25. Modificació relativa a l’ampliació del Polígon Industrial, aprovada definitivament 
en data 14/11/2003. Va tenir com a objectiu la reclassificació com a sòl urbanitzable de 
dos nous polígons, I i II de 17,78 has i 6,71 has respectivament, continus a l’actual 
Polígon Industrial a la fi de permetre la seva ampliació. 

26. Modificació de la zona de l’Estació del Tren, aprovada definitivament en data 
19/12/2003. Va tenir per objectiu definir una segona reordenació per a la zona de 
l’Estació del Tren. 

27. Modificació relativa al Puig de Son Talent, aprovada definitivament en data 
23.09.2004. 

28. Incorporació a les NNSS de Manacor de l’àmbit urbanitzable de Cala Domingos a 
l’empar de la Disposició Addicional 24 Llei 10/2003. Aprovada definitivament en data 
10/12/2004.  

29. Modificacions NNSS polígon de serveis de Porto Cristo. Aprovada definitivament 
en data 18/02/2005. 

30. Modificació de les NNSS relativa a la reordenació de la zona de l’Estació del Tren, 
disminució de l’espai lliure públic paral·lel a la ctra. Palma-Artà, creació d’un nou espai 
lliure públic situat a la zona de “Ses Tapareres”, creació d’una zona d’equipament 
educatiu i ampliació dels usos admissibles de les zones d’equipament. Aprovat 
definitivament en data 05/09/2005. 

31. Modificació NNSS relativa a l’ampliació de zones d’equipament i reubicació de la 
zona verda al polígon 1-19. Aprovada definitivament en data 03/04/2006. 

32. Modificació NNSS sobre la implantació d’una zona d’equipament escolar zona 
s’Hort den Roig. Aprovada definitivament en data 14/03/2008. Creació d’una nova zona 
d’equipament per possibilitar la implantació d’un nou centre escolar al c/ Son Boga. 

33. Modificació NNSS relativa a l’equipament sanitari de l’Hospital Comarcal. 
Aprovada definitivament en data 18/12/2009. 
 
2- APROVACIÓ DEFINITIVA I MODIFICACIONS DE PLANS PARCIAL  
(posteriors a l’aprovació definitiva de les NS 14/05/1980) 

a) Modificació de Pla parcial de Cala Magrana 04/11/1980 
b) Pla parcial del Polígon Industrial de Manacor  12/03/1984 
c) Pla parcial de la zona esportiva de la Torre dels Enagistes 13/12/1985 
d) Pla parcial del polígon 1-29 de Manacor 16/03/1989 
e) Modificació de Pla parcial pol. 7 s’Estany d’en Mas (6-20, 6-21, 6-22 i 6-23) 

26/02/1990 
f) Pla parcial del polígon 1-22 de Manacor 08/03/1990 
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g) Pla parcial del polígon d’equipament escolar i esportiu de Porto Cristo 18/03/2005 
h) Pla parcial del polígon agroalimentari 1-26.1 07/04/2006 

 
 
3- APROVACIÓ I MODIFICACIONS D’ESTUDIS DE DETALL 
(posteriors a l’aprovació definitiva de les NS 14/05/1980) 

1. ED 12 illetes 30/12/1980 
2. ED illeta Pg. Plató, Alfons XII i Marco Polo de Porto Cristo Novo 06/02/1986 
3. ED solars 47 i 83 de Cala Mandia 07/11/1989 
4. ED illeta Sipions, Tamarell i Vell Marí de S’Illot 03/12/1991 
5. ED habitatges n. 18, 20 i 22 c. Pius XII de Manacor 06/10/1992 
6. ED illeta de la Ronda del Matí de S’Illot 03/11/1992 
7. ED solar T-24 de Cala Murada 04/05/1993 
8. ED edifici c. Rosa cant. c. Verderol de S’Illot 04/05/1993 
9. ED illeta Jordi Sureda, Simó Tort, Sant Rafael i Pilar de Manacor 06/07/1993 
10. ED “un tram de la Ronda del Matí” de S’Illot 03/05/1994 
11. ED parcel·la d’equipaments entre c. Solimà i Sebastià Perelló de Manacor 

06/07/1998 
12. Modificació ED 12 illetes 08/05/2000 
13. ED Promocions Ca n’Abellanet (Illeta 1 pol 1-4) 05/04/2004 
14. ED Ronda del Matí, 49 de S’Illot 08/11/2004 
15. ED d’ordenació d’usos zona esportiva Torre dels Enagistes 31/05/2006 
16. ED terrenys Majòrica, Pedro Riche, Creuers i Joan Aguiló 02/10/2006 
17. ED de la zona d’equipament escolar de Son Fangos   11/10/2007 
18. ED illeta Navegants, Andrea Doria, Tramuntana i Copinya a Porto Cristo 

02/03/2009 
19. ED per la implantació d’equipament públic a S’Illot  04/05/2009  
20. ED illeta Lepant, Sant Antoni, Jordi Sureda i Músic A. J. Pont de Manacor 

11/01/2010 
21. ED per a la implantació d’equipament públic pol. 1-28.1   11/02/2010 
22. ED de la zona d’equipament escolar i esportiu de Son Macià 04/10/2010 

 
 
6. Dictàmens de la Comissió Informativa General: aprovació provisional del Pla 
Parcial del Polígon 6-22 de s’Estany den Mas 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General d’aprovació provisional del Pla Parcial del 
Polígon 6-22 de s’Estany den Mas. 
 
El Sr. Llodrà Gayà, si bé creu que en aquest moment no es pot aturar la urbanització, no 
està a favor, per la qual cosa anuncia el seu vot desfavorable. 
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El Sr. Mateu Capllonch anuncia que votarà a favor, ja que els terrenys objecte 
d’urbanització no tenen cap valor ambiental i les inversions són bones i necessàries per 
a Manacor. 
 
El Sr. Gaià Riera indica que no està a favor de construir més a la zona costanera. 
 
La Sra. Fernández Rubí assenyala que s’abstindrà, ja que no és partidària de noves 
urbanitzacions. 
 
El Sr. Amer Artigues assenyala que votarà a favor, no perquè estigui d’acord amb 
construir més, sinó per responsabilitat, ja que s’han de complir les lleis. 
 
El batle fa esment que la urbanització de s’Estany d’en Mas estava classificada com a 
sòl urbà en les Normes Subsidiàries de 1980, les quals preveien uns solars mínims de 
400 m2 i realitzar edificacions adossades;  però va ser el Pla Territorial de Mallorca, 
amb els vots a favor del PSM i PSOE, el que ha mantingut la possibilitat de construir, 
quan tenien la oportunitat d’haver-los desclassificats però fent-se càrrec de les 
corresponents indemnitzacions.  Recalca que l’Ajuntament ha de complir la llei, i, en 
cas contrari, hauria de respondre de les indemnitzacions que a hores d’ara no pot 
assumir-les.  Demana als grups municipals de l’oposició que reconsiderin la seva 
posició inicial. 
 
El Sr. Llodrà Gayà indica que el que s’hauria de reconsiderar és el PTM, ja que molts 
que varen participar en la seva aprovació estan a la presó.  
 
El Sr. Gaià Riera acusa als membres del PP de ser els majors especuladors de Mallorca, 
i que el PTM se’l passa pel forro el PP. 
 
La Sra. Fernández Rubí insisteix que s’abstindrà al no estar d’acord amb aquesta 
política urbanística. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per quinze vots a favor (PP, AIPC i ALM), dos vots en 
contra (PSM-IV-EM i Esquerra Republicana) i tres abstencions (Grup Municipal 
Socialista): 
 
1r. Aprovar provisionalment el Pla Parcial del Polígon 6-22, així com la memòria 
ambiental, presentat per la mercantil Tuinar Plots & Houses SL, redactat per l’arquitecte 
Sr. Rafael de las Heras Serrano. 
 
2n. Remetre a la Comissió Insular d’Urbanisme de Mallorca la documentació 
referenciada al paràgraf anterior als efectes de la seva aprovació definitiva. 
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7. Moció del grup municipal PSM-IV-EM contra el tancament de l’Hospital Joan 
March i Hospital General 
 
Moció presentada pel grup municipal PSM-IV-EM, l’1 de juny de 2012 amb el  núm. de 
RGE 7250, contra el tancament de l’Hospital Joan March i Hospital General: 
 

“La comunitat Autònoma de Balears va decidir iniciar, l’any 2002, un Pla 
d’Atenció Sociosanitària per atendre a la cada vegada més nombrosa població 
amb malalties cròniques amb situació de dependència, deguda a la mateixa 
evolució de la seva malaltia, o que requerien hospitalització de convalescència 
de més durada de la que poden oferir els hospitals d’aguts, amb finalitat de 
rehabilitació i de recuperació de la seva autonomia funcional. Així mateix si van 
integrar els equips ja existents, dedicats a l’atenció pal·liativa i de confort a 
malalts al final de la seva vida. 
 
Per això, els successius Governs de diferent signe polític van promoure obres de 
reforma i adaptació de les estructures físiques dels hospitals Joan March i 
Hospital General cap aquestes funcions i va potenciar l’organització de 
programes assistencials especialitzats i la formació d’equips humans que han 
adquirit, al llarg d’aquests anys, una excel·lent qualitat i el reconeixement de 
pacients i familiars així com el de altres organitzacions sanitàries de l’estat 
espanyol i l’estranger. 
 
La decisió sobtada, arbitraria i brutal, de tancar els hospitals Joan March i 
General, el propòsit mal explicat de redistribuir els professionals entre altres 
hospitals que no reuneixen les mateixes condicions físiques per aquests 
propòsits, i l’eliminació dels professionals interins considerats com a sobrants, 
suposa que el Govern actual expropia a tota la població de les Illes Balears, els 
següents serveis assistencials dels que son els vertaders propietaris i que són els 
únics existents a la nostra Comunitat: La Unitat de cures pal·liatives, la Unitat de 
atenció a malalts majors amb múltiples patologies cròniques i la Unitat 
d’ortogeriatria presents totes elles als hospitals Joan March i General; Així com 
també la Unitat d’atenció als malalts amb accidents cerebrals vasculars de 
l’hospital General; Igualment la unitat d’atenció a la malaltia respiratòria crònica 
avançada i programa de rehabilitació pulmonar i la Unitat d’atenció a les 
patologies relacionades amb l’alcohol presents a l’hospital Joan March. 
 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament demana que s'adoptin els següents acords: 
 
1.- El Ple de l'Ajuntament rebutja la decisió del Govern de les Illes Balears que 
atempta al dret a la salut del nostre poble i malbarata uns serveis assistencials 
que tant ha costat posar en peu i pels que tants impostos de la ciutadania s’han 
destinat per a la seva creació, manteniment i impuls. 
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2.- El Ple de l'Ajuntament insta al Govern de les Illes Balears a rectificar de 
manera immediata la seva decisió respecte al tancament dels hospitals Joan 
March i General. 
 
3.- El Ple de l'Ajuntament rebutja la manca de diàleg i informació amb els 
treballadors dels centres hospitalaris i els partits de l’oposició alhora de prendre 
aquestes dràstiques mesures que repercuteix, per extensió, als malalts i els seus 
familiars. 
 
4.- El Ple de l'Ajuntament expressa la seva gratitud i reconeixement a tot el 
personal dels dos hospitals per la seva professionalitat i esforços realitzats durant 
tots aquests anys i els que seguiran realitzant en el futur. 

 
Manacor,  1 de juny de 2012. Sebastià Gaià.  Portaveu del grup municipal”. 

 
El Sr. Gaià Riera exposa la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà considera totalment oportú el posicionament de l’Ajuntament davant 
aquest tancament dels dos hospitals i que, amb això, el Sr. Bauzà pretén afavorir 
l’assistència sanitària privada. 
 
El Sr. Mateu Capllonch també està d’acord amb la moció, i pensa que no s’haurien de 
fer retallades en matèria sanitària, i que, abans d’adoptar aquesta mesura tan dràstica, 
s’hauria d’arribar a un consens. 
 
La Sra. Fernández Rubí afirma que els dos hospitals són molt importants per a la gent 
que dona serveis i per al personal que fa feina. 
 
La Sra. Riera Mascaró estima que s’hauria d’arribar a un consens en aquest assumpte, si 
bé no està a favor de l’exposició de motius de la moció, proposa un canvi en la redacció 
de la moció.  
 
El batle suspèn el Ple a l’efecte que es puguin reunir els portaveus dels grups municipals 
i redactin un acord de consens. 
 
Reanudada la sessió, el Sr. Gaià Riera està d’acord amb la nova proposta consensuada. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per denou vots a favor (PP, AIPC, Grup Municipal 
Socialista, PSM-IV-EM, ALM i Esquerra Republicana) i una abstenció (Sr. Bosch 
Lliteras): 
 
1r. El Ple de l'Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears a reconsiderar 
de manera immediata la seva decisió respecte al tancament de l’Hospital Joan March i 
de l’Hospital General. 
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2n. El Ple de l'Ajuntament demana/insta al Govern de les Illes Balears a la creació d’una 
mesa de diàleg, formada pel Govern, representants dels treballadors/es de l’Hospital 
Joan March i de l’Hospital General i per representants dels grups de l’oposició, per tal 
que tots puguin fer les seves aportacions, abans de prendre aquests mesures, que afecten 
de manera directa o indirecta a tots els ciutadans/es de la nostra comunitat. 
 
3r.  El Ple de l'Ajuntament expressa la seva gratitud i reconeixement a tot el personal 
dels dos hospitals per la seva professionalitat i esforços realitzats durant tots aquests 
anys i els que seguiran realitzant en el futur. 
 
 
8. Moció del grup municipal PSM-IV-EM contra les retallades i la pèrdua de serveis 
de l’Hospital de Manacor 
 
Moció presentada, el 1 de juny de 2012, amb el núm. 7251 del RGE, pel grup municipal 
PSM-IV-EM contra les retallades i la pèrdua de serveis de l’Hospital de Manacor: 

 
“Aquests dies es compleixen 25 anys de la marxa cap a Ciutat que aplegà 
manacorins i altres ciutadans de la comarca del Llevant per reclamar la 
construcció de l’Hospital de Manacor. Una demanda que va ser escoltada i tots 
els partits es posaren d’acord perquè el centre sanitari fos una realitat.  
 
Avui un hospital consolidat, fins i tot pendent de una ampliació, amb un 
funcionament exemplar fins ara, està sofrint unes retallades que no pot assumir 
un hospital de 1ª categoria, no aconseguirem un hospital menor sinó que 
aconseguirem i volem que continuï un hospital on es puguin tractar la gran 
majoria de dolències. 
 
Darrerament s’han succeïts retalls com: 
- s’han reduït el nombre de contractacions de personal interí, 
- s’ha tancat mitja planta, 
- s’estan desviant operacions quirúrgiques cap a Palma, 
- s’ha augmentat l’horari laboral del personal d’infermeria amb 2’5 hores per             

setmana (això és una baixada més de sous), fent fer més hores el personal   
actual es deixa de contractar gent que està a dia d’avui a l’atur. 

- les llistes d’espera han passat d'una mitjana de tres mesos a uns deu, 
- es té la intenció de traslladar les analítiques cap a Palma. Això comportarà                        

un deteriorament dels resultats de l’anàlisi, un cop treta la sang per 
l’analítica, aquesta s’ha de fer el més aviat possible per obtenir els resultats 
fiables. 

- s’ha reduït el pressupost de l’hospital en un 40% 
 

Per tot això el ple de l’Ajuntament acorda: 
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1 – Demanar a la Conselleria de Salut que no llevi serveis de l’Hospital, com 
puguin ser el servei de laboratori i analítica i les intervencions quirúrgiques 
 
2 – Exigir a la Conselleria de Salut i al Govern Balear que doti 
pressupostàriament dels doblers necessaris a l’Hospital per poder mantenir els 
serveis i atencions que s’hi realitzen 
 
3 – Fer arribar la preocupació dels ciutadans de Manacor i comarca a la 
Conselleria de Salut perquè s’estan devaluant els serveis que reben a l’Hospital 
 
Sebastià Gaià. Portaveu PSM-IV-ExM”. 

 
El Sr. Gaià Riera retira la moció, ja que s’ha arribat a un consens amb una altra que es 
presentarà per urgència. 
 
 
9.  Moció del grup municipal d’Esquerra Republicana sobre mesures en matèria de 
finançament de l’Ajuntament de Manacor 
 
Moció presentada l’1 de juny de 2012, amb el núm. 7302 del RGE, pel grup municipal 
d’Esquerra Republicana sobre mesures en matèria de finançament de l’Ajuntament de 
Manacor: 
 

“El Ple ordinari de desembre de 2008 va aprovar per 18 vots a favor i 3 abstencions 
la següent proposta de batlia: 

 
“D’acord amb l’article 142 de la C.E., les Hisendes Locals han de disposar de mitjans suficients 
per al desenvolupament de les seves funcions que la Llei atribueix a les corporacions locals i es 
nodriran fonamentalment dels tributs propis i de participació, entre altres, dels de l’Estat. 
 
Consider que la participació de l’Ajuntament de Manacor en els tributs de l’Estat és totalment 
insuficient  per realitzar les funcions que actualment està realitzant l’Ajuntament de Manacor i 
per aconseguir el compliment del principi de suficiència econòmica proclamat per la C.E. I, a 
més a més, com a mesures urgents,  
 
PROPÓS  
 
1r. Reclamar al Govern de l’Estat Espanyol, sense perjudici de qualsevol altra millora de 
finançament, l’adopció de les actuacions següents: 
 
a. Que declari l’exempció  del pagament de l’IVA a l’Ajuntament de Manacor i, en el cas que 
no fos possible, que creï un fons de retorn de l’IVA pagat per l’Ajuntament de Manacor perquè 
procedeixi a la seva devolució immediata a l’Ajuntament. 
 
b. Que assumeixi les quotes empresarials de la Seguretat Social de l’Ajuntament de Manacor, 
de manera que l’Ajuntament no suporti aquesta càrrega. 
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c. Que incrementi, de forma substancial, la participació de l’Ajuntament de Manacor en la 
participació dels tributs estatals. 

 
2n. Comunicar aquest acord al Govern de l’Estat a l’efecte que accepti el que es reclama amb 
efectes aplicables a partir de 1 de gener de 2009”. 

 
Per això mateix, vist que la situació de les arques municipals és encara més 
sagnant que l’any 2008, vist que tant el capdavant de l’Ajuntament com a la 
Moncloa hi ha, en el moment d’entrar aquesta moció, el mateix partit polític, 
cosa que no passava el desembre de 2008, propòs que s’aprovi el següent acord: 
 
- Ratificar l’acord primer de la proposició de la batlia esmentada amb la data 
efectiva d’aplicació que consideri l’equip de govern i comunicar-ho a la 
Delegació de Govern. 
 
Joan Llodrà. Grup Municipal d’Esquerra Republicana. Manacor, 1 de juny de 
2012” 

 
El Sr. Llodrà Gayà exposa la moció. 
 
El Sr. Mateu Capllonch creu que no és molt congruent  que només es demani 
l’exempció de l’IVA i de les quotes empresarials de la Seguretat Social per a 
l’Ajuntament de Manacor, i que seria més oportú plantejar-lo a la Federació de 
Municipis, perquè es fes d’una forma conjunta. 
 
El Sr. Gaià Riera dona el seu suport i reconeix que els municipis estan mal finançats. 
 
La Sra. Fernández Rubí, el Sr. Amer Artigues i la Sra. Riera Mascaró manifesten la seva 
posició a favor de la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà agraeix el canvi d’opinió del Grup Municipal Socialista, que en el 
passat es va abstendre i critica la involució d’ALM, que en el seu moment votà a favor i 
ara s’inclina per a l’abstenció. 
 
El Sr. Mateu Capllonch indica que no té cap inconvenient en votar a favor. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Ratificar l’acord primer de la proposició de la batlia, aprovada pel Ple ordinari d’1 de 
desembre de 2008, amb la data efectiva d’aplicació que consideri l’equip de govern i 
comunicar-ho a la Delegació de Govern, relatiu a reclamar al Govern de l’Estat 
Espanyol, sense perjudici de qualsevol altra millora de finançament, l’adopció de les 
actuacions següents: 
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a. Que declari l’exempció  del pagament de l’IVA a l’Ajuntament de Manacor i, en el 
cas que no fos possible, que creï un fons de retorn de l’IVA pagat per l’Ajuntament de 
Manacor perquè procedeixi a la seva devolució immediata a l’Ajuntament. 
 
b. Que assumeixi les quotes empresarials de la Seguretat Social de l’Ajuntament de 
Manacor, de manera que l’Ajuntament no suporti aquesta càrrega. 
 
c. Que incrementi, de forma substancial, la participació de l’Ajuntament de Manacor en 
la participació dels tributs estatals. 
 
 
Mocions d’urgència  
 
 
Primera moció d’urgència que presenten tots els grups de la corporació municipal 
en contra de les retallades i de la pèrdua de serveis de l’Hospital de Manacor i de 
suport a la Plataforma Pro Hospital de Manacor 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda declarar d’urgència aquesta moció. 
 
Moció d’urgència que presenten tots els grups de la corporació municipal en contra de 
les retallades i de la pèrdua de serveis de l’Hospital de Manacor i de suport a la 
Plataforma Pro Hospital de Manacor. 

 
“Aquests dies es compleixen vint-i-cinc anys de la marxa cap a Ciutat que 
aplegà manacorins i altres ciutadans de la comarca del Llevant per reclamar la 
construcció de l’Hospital de Manacor. Una mobilització que va ser encapçalada 
per tots els grups polítics municipals, tant del govern com de l’oposició. 
 
Un hospital consolidat, pendent d’una ampliació que ha quedat  suspesa, amb un 
funcionament exemplar que l’han fet mereixedor de multitud de premis de 
reconegut prestigi, està sofrint actualment unes retallades que no pot assumir un 
hospital de primera categoria, juntament amb la pressió que suposen els 
constants rumors de privatització pels professionals que hi treballen, els pacients 
i usuaris. 
 
Darrerament hem estat testimonis del degotís de retallades que pateix l’Hospital 
de Manacor i que veuen minvada la seva qualitat en el serveis i els tractaments 
que ofereix: 

 
• s’han reduït el nombre de contractacions de personal interí, 
• s’ha tancat mitja planta, 
• s’estan desviant operacions quirúrgiques cap a Palma, 
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• s’han deixat de donar serveis o s’han desviat a centres privats o altres 
centres de Palma, com puguin ser; rehabilitació, ressonàncies, TAC’s... 

• s’ha augmentat l’horari laboral del personal d’infermeria amb 2’5 hores 
per setmana (això és una baixada més de sous), fent fer més hores el 
personal actual es deixa de contractar gent que està a dia d’avui a l’atur. 

• les llistes d’espera han passat d'una mitjana de tres mesos a uns deu,         
• es té la intenció de traslladar les analítiques cap a Palma. Això 

comportarà un deteriorament dels resultats de l’anàlisi, un cop treta la 
sang per l’analítica, aquesta s’ha de fer el més aviat possible per obtenir 
els resultats fiables.      

• el pressupost no és suficient per poder mantenir la qualitat de l’atenció i 
els serveis que, des de que es va obrir, presta l’Hospital de Manacor. 

 
La ciutadania manacorina ha percebut la precarietat en que es troba l’Hospital de 
Manacor i el risc de que sigui privatitzat total o parcialment, i per aquest motiu, 
s’ha reprès l’activisme de la PLATAFORMA PRO HOSPITAL que es va iniciar 
a l’any 1987. De fet, el proper 21 de juny està prevista una concentració pacífica 
en defensa de l’Hospital de Manacor. 
 
Per tots aquests motius, el ple de l’Ajuntament de Manacor ACORDA: 
 
1. Demanar a la Conselleria de Salut que no llevi serveis de l’hospital, com 
puguin ser el servei de laboratori i analítica i les intervencions quirúrgiques i 
recuperi aquells desviats o eliminats. 
 
2. Exigir a la Conselleria de Salut i al Govern Balear que doti 
pressupostàriament dels doblers necessaris a l’hospital per poder mantenir els 
serveis i atencions que s’hi realitzen. 
 
3. Fer arribar la preocupació dels ciutadans de Manacor i comarca a la 
Conselleria de Salut perquè s’estan devaluant els serveis que reben a l’Hospital 
de Manacor. 
 
4. La corporació municipal donarà suport a la reactivació de la Plataforma Pro 
Hospital de Manacor i facilitarà dependències per poder-se reunir i organitzar els 
actes que cregui pertinents en defensa de l’Hospital de Manacor. 

 
5. Els grups municipals que integren l’Il·lustre Ajuntament de Manacor es 
brindaran a col·laborar amb la vindicació en salvaguarda de l’Hospital de 
Manacor, i en aquest sentit, faran totes les gestions institucionals necessàries 
perquè l’Hospital e Manacor no sigui privatitzat. 
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6. La corporació convidarà a participar-hi a la ciutadania i a la resta 
d’ajuntaments de la comarca de Llevant en els actes en defensa de l’Hospital de 
Manacor. 
 
Els Portaveus de l’Ajuntament de Manacor. Joan Llodrà Gayà. Sebastià Gaià. 
Francesc Mateu. Amanda Fernández Rubí. Bernat Amer. Catalina Riera”. 

 
El Sr. Gaià Riera exposa la moció urgent subscrita per tots els portaveus dels grups 
municipals de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Llodrà Gayà agraeix l’esforç de consensuar una moció conjunta i demana que el 
PP reflexioni en la seva política de despeses i dona com exemple que el Govern de 
l’Estat ha adquirit 80 avions Eurofighter 200 per un import de 130 milions euros/unitat i 
en canvi està retallant serveis de sanitat i educació. 
 
El Sr. Mateu Capllonch també felicita al PSM per a la seva iniciativa i considera que no 
s’haurien de retallar els serveis de l’Hospital de Manacor. 
  
La Sra. Fernández Rubí coincideix amb les postures dels altres grups municipals i 
afirma que està en contra de la retallada de serveis de l’Hospital de Manacor. 
 
La Sra. Riera Mascaró agraeix a tots els grups municipals per l’esforç a l’hora de 
consensuar una moció conjunta i destaca que l’Hospital de Manacor forma part de la 
idiosincràcia del municipi i que els ciutadans esperen la responsabilitat de tots els 
polítics. 
 
El Sr. Gaià Riera demana que el batle de l’Ajuntament convoqui als batles dels 
municipis de la comarca per una reunió per tractar l’assumpte de les retallades de 
serveis de l’Hospital de Manacor. 
 
El batle recorda que va intentar reunir-se amb tots els batles, però no ho va aconseguir, i 
creu que, en tot cas, no s’hauria de crear una alarma social en aquesta matèria. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. Demanar a la Conselleria de Salut que no llevi serveis de l’hospital, com puguin ser 
el servei de laboratori i analítica i les intervencions quirúrgiques i recuperi aquells 
desviats o eliminats. 

 
2. Exigir a la Conselleria de Salut i al Govern Balear que doti pressupostàriament dels 
doblers necessaris a l’hospital per poder mantenir els serveis i atencions que s’hi 
realitzen. 
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3. Fer arribar la preocupació dels ciutadans de Manacor i comarca a la Conselleria de 
Salut perquè s’estan devaluant els serveis que reben a l’Hospital de Manacor. 

 
4. La corporació municipal donarà suport a la reactivació de la Plataforma Pro Hospital 
de Manacor i facilitarà dependències per poder-se reunir i organitzar els actes que 
cregui pertinents en defensa de l’Hospital de Manacor. 

 
5. Els grups municipals que integren l’Il·lustre Ajuntament de Manacor es brindaran a 
col·laborar amb la vindicació en salvaguarda de l’Hospital de Manacor, i en aquest 
sentit, faran totes les gestions institucionals necessàries perquè l’Hospital e Manacor no 
sigui privatitzat. 

 
6. La corporació convidarà a participar-hi a la ciutadania i a la resta d’ajuntaments de la 
comarca de Llevant en els actes en defensa de l’Hospital de Manacor. 
 
 
Segona moció urgent: Proposta de la Junta Municipal de Districte de Porto Cristo 
de cessament de vocal en representació del grup municipal del Partit Popular a la 
Junta de Districte. 
 
Proposta de la Junta Municipal de Districte de Porto Cristo, acordada en sessió d’11 de 
juny de 2012, de cessament de vocal en representació del grup municipal del Partit 
Popular a la Junta de Districte. 
 
El Ple de l’Ajuntament per unanimitat declara la urgència de la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana explicacions sobre el cessament del Sr. Servera Munar. 
 
El batle respon que té la responsabilitat de designar les persones més efectives i d’evitar 
que hagi tensions en la Junta Municipal de Districte. 
 
El Ple de l’Ajuntament per tretze vots a favor (PP i AIPC) i set abstencions (Grup 
Municipal Socialista, PSM-IV-EM, ALM i Esquerra Republicana) acorda: 
 
Cessar al Sr. Antoni Servera Munar com a vocal en representació del Partit Popular de 
Manacor a la Junta de Districte de Porto Cristo, d’acord amb l’article 13.b del 
Reglament de la Junta de Districte de Porto Cristo. 
 
 
Tercera moció urgent: Moció del Grup Municipal del Partit Popular de 
nomenament de vocal en representació de l’esmentat grup municipal del Partit 
Popular a la Junta de Districte 
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Moció del Grup Municipal del Partit Popular de nomenament de nou vocal en 
representació del grup municipal del Partit Popular a la Junta de Districte 
 
El Ple de l’Ajuntament per unanimitat declara la urgència de la moció, i, per tretze vots 
a favor (PP i AIPC) i set abstencions (Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, ALM i 
Esquerra Republicana) acorda: 
 
Nomenar a la Sra. Francisca Rufiandis Cabrer vocal en representació del Partit Popular 
de Manacor a la Junta de Districte de Porto Cristo, en substitució del Sr. Antoni Servera 
Munar. 
 
 
Quarta moció d’urgència: Felicitació al Sr. Rafel Nadal Parera 
 
El Sr. Mateu Capllonch dona compte que s’acaba d’assabentar que el Sr. Rafel Nadal 
Parera ha guanyat el torneig de Roland Garros i, per tant, creu que s’hauria de felicitar 
al tennista manacorí. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar la urgència i: 
 
Felicitar al tennista manacorí, Sr. Rafel Nadal Parera per al seu triomf en el torneig de 
tennis Grand Slam Roland Garros 2012, celebrat a París, amb el qual ha obtingut la seva 
setena victòria en terra batuda, superant així el rècord mundial del suec Bjorn Borg. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general      El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada     Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 
 


